
Izveštaj o ostvarivanju programa edukacije rekreativnih ribolovaca 

u 2016. godini 

 

 
Prvi edukativni skup 

U skladu sa članom 43. Zakona o zaštiti i održivom korišćenju ribljeg fonda („Službeni 

glasnik Republike Srbije broj 128/2014) i Pravilnika o obimu i sadržini programa edukacije 

rekreativnih ribolovaca („Službeni glasnik Republike Srbije“, broj  3/2016), JP „Palić-Ludaš“, 

korisnik ribarskog područja „Palić-Kireš-Ludaš“ je dana 22.11.2016. godine, zajedno sa 

volonterskom čuvarskom službom Udruženja za razvoj zajednice „Ludaš“, organizovao 

edukativni skup u prostorijama MZ Šupljak. 

Na edukativnom skupu je bilo prisutno 19 ribolovaca, uglavnom meštana naselja Šupljak, 

predstavnici korisnika (JP „Palić-Ludaš“, 3 ribočuvara i stručni saradnik zadužen za oblast zaštite 

i održivo korišćenje ribljeg fonda) i predstavnik „Park Palić“ Doo. 

Održana predavanja: 

 - Novi propisi u oblasti zaštite i održivog korišćenja ribljeg fonda (Tamaš Vinko, stručni 

saradnik korisnika, JP „Palić-Ludaš): 

 Uvod: granice zaštićenih područja, granica ribarskog područja, obeležavanje 

ribarskog područja. 

 Glavne teme: zakonska pozadina (Zakon o zaštiti i održivom korišćenju ribljeg 

fonda („Službeni glasnik RS“, broj 128/2014) i Zakon o zaštiti prirode  („Službeni glasnik 

RS“, br. 36/2009, 88/2010, 91/2010 – ispr. i 14/16)), podzakonski akti (pravilnici), 

evidencija ulova ribolovaca, planirane aktivnosti u 2017. godini. 

 - Biomanipulacija – Rezultati selektivnog izlova na jezeru Palić (Michell Rohmann, 

savetnik za sanaciju jezera Palić, „Park Palić“ Doo): 

 Uvod: ciljevi projekta KfW Banke – Zaštita biodiverziteta Palićkog i Ludaškog 

jezera. 

 Glavne teme: Biomanipulativne mere - selektivni izlov srebrnog karasa u IV 

sektoru Palićkog jezera, metoda, rezultati, zaključci; izlov u naučnoistraživačke svrhe na 

Ludaškom jezeru, metoda, rezultati, zaključci; mogućnosti poribljavanja sa autohtonim 

predatorskim ribljim vrstama. 

 

Nakon održanih predavanja, u okviru Okruglog stola sa temom Unapređenje rekreativnog i 

sportskog ribolova na jezerima Palić i Ludaš, prisutni ribolovci su imali priliku da podstave pitanja 

i u vezi sa predavanjima, odnosno problemima kojima se suočavaju kao ribolovci, da daju 

primedbe na rad korisnika ribarskog područja, kao i da kandiduju teme za razgovor, tokom ove 

edukacije i za naredne sastanke. Na osnovu razgovora sa ribolovcima konstatovano je da većina 

ribolovaca nije upoznata sa pravnim i ekološkim osnovama upravljanja ribarskim područjem, ili 

im nije jasan cilj tih propisa i mera. Najviše su se žalili na cene dozvole - smatraju da je u odnosu 

na kvalitativni i kvantitativni sastav ribljeg fonda veoma visok iznos; ne razumeju zašto treba 

vaditi posebne dozvole na zaštićenim područjima (po njima je to neosnovano). Takođe, smatraju, 

da pošto već postoji posebna dozvola, trebalo bi da cena bude različita za određene kategorije 

(žene i invalide). Postavili su pitanja i u vezi zabrane i ograničenja koja proizlaze iz akata zaštite 

SRP „Ludaško jezero“ i PP „Palić“ (vremensko i prostorni ograničenje ribolova, koriščenje 

čamaca, molova, naknade za korišćenje zaštićenog područja). Nisu bili zadovoljni sa odgovorima 

stručnog saradnika i ribočuvara – i, sˋ obzirom na to, dogovoreno je da će se zbog rešavanja 



pojedinih spornih pitanja zakazati poseban sastanak. U vezi sa planiranim aktivnostima u 2017. 

godini, nisu imali posebne primedbe, a saglasni su bili da bi trebalo češće održavati slične sastanke.  

 

 

  
 

Drugi edukativni skup 

U skladu sa članom 43. Zakona o zaštiti i održivom korišćenju ribljeg fonda („Službeni 

glasnik Republike Srbije broj 128/2014) i Pravilnika o obimu i sadržini programa edukacije 

rekreativnih ribolovaca („Službeni glasnik Republike Srbije“, broj  3/2016), JP „Palić-Ludaš“, 

korisnik ribarskog područja „Palić-Kireš-Ludaš“ je dana 02.12.2016. godine, zajedno sa 

članovima Kluba sportskih ribolovaca MATCH Subotica, organizovao edukativni skup u 

prostorijama Udruženja u Subotici. 

Na edukativnom skupu je bilo prisutno 25 ribolovaca, uglavnom meštana naselja Šupljak, 

predstavnici korisnika (JP „Palić-Ludaš“, 2 ribočuvara i stručni saradnik zadužen za oblast zaštite 

i održivo korišćenje ribljeg fonda) i predstavnik „Park Palić“ Doo. 

Održana predavanja: 

 - Novi propisi u oblasti zaštite i održivog korišćenja ribljeg fonda (Tamaš Vinko, stručni 

saradnik korisnika, JP „Palić-Ludaš): 

 Uvod: granice zaštićenih područja, granica ribarskog područja, obeležavanje 

ribarskog područja. 

 Glavne teme: zakonska pozadina (Zakon o zaštiti i održivom korišćenju ribljeg 

fonda („Službeni glasnik RS“, broj 128/2014) i Zakon o zaštiti prirode  („Službeni glasnik 

RS“, br. 36/2009, 88/2010, 91/2010 – ispr. i 14/16)), podzakonski akti (pravilnici), 

evidencija ulova ribolovaca, planirane aktivnosti u 2017. godini. 

 - Biomanipulacija – Rezultati selektivnog izlova na jezeru Palić (Michell Rohmann, 

savetnik za sanaciju jezera Palić, „Park Palić“ Doo): 

 Uvod: ciljevi projekta KfW Banke – Zaštita biodiverziteta Palićkog i Ludaškog 

jezera. 

 Glavne teme: Biomanipulativne mere - selektivni izlov srebrnog karasa u IV 

sektoru Palićkog jezera, metoda, rezultati, zaključci; izlov u naučnoistraživačke svrhe na 

Ludaškom jezeru, metoda, rezultati, zaključci; mogućnosti poribljavanja sa autohtonim 

predatorskim ribljim vrstama. 

 



Nakon održanih predavanja, u okviru Okruglog stola sa temom Unapređenje rekreativnog i 

sportskog ribolova na jezerima Palić i Ludaš, prisutni ribolovci su imali priliku da podstave pitanja 

i u vezi sa predavanjima, odnosno problemima kojima se suočavaju kao ribolovci, da daju 

primedbe na rad korisnika ribarskog područja, kao i da kandiduju teme za razgovor, tokom ove 

edukacije i za naredne sastanke. Kao i nakon skupa održano u MZ Šopljak, na osnovu razgovora 

sa ribolovcima konstatovano je da većina ribolovaca nije upoznata sa pravnim i ekološkim 

osnovama upravljanja ribarskim područjem, ili im nije jasan cilj tih propisa i mera. I ovaj put, 

ribolovci su se žalili na cene dozvole. Pričalo se i o zaštitnom pojasu oko Palićkog i Luaškog 

jezera, kako će to uticati na kvalitet vode i riblji fond, u kom stanju je realizacija i sl.. U vezi sa 

planiranim aktivnostima u 2017. godini, nisu imali posebne primedbe, a saglasni su bili da bi 

trebalo češće održavati slične sastanke.  

 

 
 



 
 

 

 


